
 

 

Hvala, Charlese. 

Poželjela bih dobrodošlicu i novom predsjedniku Republike Cipra Nikosu Christodoulidesu, 

koji je prvi put ovdje s nama. Dijelimo Vašu predanost ponovnom ujedinjenju vaše zemlje u 

okviru plana UN-a. Možete se osloniti na Europsku uniju i na našu solidarnost. 

Upravo je solidarnost ono što moramo nastaviti zagovarati i u slučaju Ukrajine, i to u 

političkom, gospodarskom, humanitarnom i vojnom smislu. A ta će nam zadaća biti sve teža. 

Došlo je do jedne vrste zasićenja ratom, a vidljiv je i utjecaj ruske propagande. Bit će sve teže 

uvijek iznova objašnjavati zašto je ključno da Europa bude uz Ukrajinu, zašto cijena slobode 

nikad nije previsoka. Ali moramo ustrajati u tome. Stoga sam zahvalna na jedinstvu za ovim 

stolom. 

Moramo uvijek razmišljati o sljedećim koracima. Mir mora ostati krajnji cilj, a Unija je u 

jedinstvenom položaju da pomogne u ostvarivanju tog cilja. No da bi bilo mira, mora biti i 

Ukrajine. A bez naše potpore više je neće biti. 

Sporazum o isporuci i zajedničkoj nabavi streljiva ključan je trenutak, trenutak odlučnosti i 

otpornosti. To je nužno za Ukrajinu. To je nužno za Europu. U pitanju nije samo opstanak 

Ukrajine, već i opstanak cijele Europe. 

Napredak u pogledu zajedničke javne nabave dovodi nas korak bliže ka bolje usredotočenoj 

europskoj obrambenoj i sigurnosnoj politici. Ponovno nam je potrebno „više Europe”. 

Naših deset paketa sankcija snažno je potreslo Rusiju. No moramo ukloniti sve preostale rupe 

u zakonu, sva područja u našem sustavu koja i dalje omogućuju Putinovim saveznicima da 

imaju koristi od pristupa EU-u. Sankcije su djelotvorne. One su nužne i proporcionalne, ali 

moraju se pravilno primjenjivati. Isto tako, moramo nastaviti poticati treće zemlje da i one 

uvedu sankcije. 

Moramo više raditi na tome da se humanitarno stanje u Ukrajini dodatno ne pogorša, posebno 

kad je riječ o djeci. 

Otprilike 16 000 djece bili su žrtve nezakonite deportacije i premještanja iz okupiranih 

područja Ukrajine u Rusiju. 

Putin i njegovi suradnici na svim razinama moraju odgovarati za svoja djela i biti kažnjeni. 

Zato pozdravljamo uhidbene naloge koje je izdao Međunarodni kazneni sud. Moramo 

iskoristiti taj zamah kako bismo osigurali uspostavu posebnog međunarodnog suda za zločin 

agresije počinjen protiv Ukrajine. 

Europska unija najjača je kad preuzima zajedničku odgovornost i djeluje ujedinjeno, kao što to 

čini sada. 

Željela bih istaknuti i stanje u Moldovi. Maia Sandu čini čuda kako bi očuvala stupove 

demokracije. Odlučno se suprotstavlja ruskim pokušajima da ih sruše. Pozivam vas da 

nastavimo nuditi praktičnu, gospodarsku i političku potporu, kao što smo to i dosad činili.   

Isto vrijedi i za našu potporu demokratskim snagama u Gruziji i Bjelarusu te našu poruku 

borcima za prava žena, život i slobodu u Iranu. 



 

 

Ruska agenda je jasna: žele se prepustiti iluziji da su podijelili svijet na zavađene frakcije. 

Moramo se suprotstaviti tome. 

Prosperitet Europe i poboljšanje života europskih građana temelj su naše Europske unije.  To 

uvijek moramo imati na umu. Povijesno gledano, Europa je uspjela uvijek iznova izaći jača iz 

nedaća. 

  

Naše jedinstveno tržište odskočna je daska europskim poduzećima za ulazak na globalna 

tržišta. Gospodarstva EU-a su konkurentna, a takva moraju i ostati. Kao tržište s 450 milijuna 

stanovnika, zajedno smo jači. 

Usporedna tranzicija Europske unije može se ostvariti uz predanost naših građana, ali samo 

ako stvorimo povoljne uvjete za nju. Moramo objasniti da će zelena tranzicija biti isplativa za 

građane, poduzeća i njihove obitelji. 

Ne smijemo dopustiti da zelena tranzicija bude dostupna samo onima koji si mogu priuštiti 

skupe ekološke automobile i energetski učinkovite izolacijske sustave. Ne smijemo stvoriti 

društvenu podjelu na one koji si mogu priuštiti tu tranziciju i one koji to ne mogu jer im je veći 

prioritet osigurati si egzistenciju. Nitko ne smije biti zapostavljen. 

Ta se tranzicija ne može ostvariti bez podrške javnosti. 

Zato su nam potrebna ciljana ulaganja s jasnim ciljevima i pokazateljima uspješnosti. Poduzeća 

će ulagati u zelenu tranziciju samo uz jasan poslovni model i poticaje. Ako utvrdimo jasne 

ciljeve, možemo usmjeravati proces i zadržati našu konkurentsku prednost. 

Ulaganje u predvodničku ulogu Europe te u strateške tehnologije kao što su solarna energija i 

energija vjetra, dizalice topline i baterije koristit će svima. Moramo osigurati lakši pristup 

postojećim financijskim sredstvima i smanjiti birokraciju. Kao što sam već spomenula, 

potrebno je osigurati jednake uvjete, no opet valja izbjeći protekcionističku utrku. 

Potrebna su nam i privatna ulaganja kako bi naši MSP-ovi i start-up poduzeća ostali u Europi. 

Ključno je dovršiti uniju tržišta kapitala, koja je i dalje previše rascjepkana. 

Europski parlament predan je učinkovitom radu na prijedlozima o tržištu električne energije, 

zelenom industrijskom planu, aktu o industriji s nultom neto stopom emisija i aktu o kritičnim 

sirovinama. 

Za sve nas važna je predvidljivost zakonodavstva. Ako postoje razlozi za zabrinutost u vezi sa 

zakonodavnim prijedlozima, moramo o njima pravodobno raspraviti kako bismo pronašli 

pragmatična rješenja.    

Vijest o krahu banaka Silicon Valley Bank i Credit Suisse osvanula je na naslovnicama mnogih 

medija. Bankarski sektor europodručja je otporan. Zajedno smo uspostavili snažne mjere za 

zaštitu našeg bankarskog sektora EU-a. Europska središnja banka spremna je intervenirati ako 

to bude potrebno, iako se čini da predmetni događaji zasad nisu znatno utjecali na EU. 

Međutim, dovršetak bankovne unije i dalje je prioritet za osiguravanje daljnje financijske 

stabilnosti prije sljedećeg šoka. 

Kad je riječ o migracijama, Europski parlament dat će svoj obol. Spremni smo glasovati 

sljedeći tjedan, no pozivamo vas da prionete na rad na preostalim predmetima u području 



 

 

solidarnosti. Time mislim na uredbu o upravljanju azilom i migracijama te uredbu o kriznim 

situacijama i situacijama više sile. 

Tako ćemo postići ključnu ravnotežu koja nam je potrebna u tim područjima kako bismo 

zaštitili granice, pružili zaštitu i dostojanstvo potrebitima, učinkovito vratili one koji ne 

ispunjavaju uvjete i stali na kraj poslovnome modelu trgovaca ljudima koji profitiraju nauštrb 

onih najranjivijih.   

Moramo nastaviti djelovati ujedinjeno i omogućiti „više Europe” ondje gdje je to bitno. 

„Više Europe” ne znači da će svi postati ukalupljeni. Različiti smo i time se ponosimo. Taj 

diskurs o Europi koja želi sve učiniti istima jednostavno nije točan. Mi cijenimo činjenicu da 

smo ujedinjeni u raznolikosti. Jasno nam je da moramo biti glasni u važnim pitanjima i 

umjereni u onima manje važnima. A pitanja koja su danas pred nama ne mogu biti važnija. 

Hvala. 

 


